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استاندار خوزستان :
باید مراقب پروژه امام محله باشیم

استاندار خوزستان گفت: آموزش های پیش از ازدواج غیرحضوری 
برگزار و نتایج آن رصد شود.

غلامرضا شریعتی استاندار خوزستان در نشست شورای اجتماعی 
استان خوزستان اظهار کرد: آموزش غیرمستقیم بهترین راه برای 
مقابله با آسیب های اجتماعی است که که از طریق هنر و تولید 

محتواهای فرهنگی اثرگذاری بیشتری دارد.
تداخل  مراقب  باید  فعلی  شرایط  در  آنکه  بیان  ضمن  وی 
عوامل  افزود:  بود،  اجتماعی  آسیب های  و  کرونا  آسیب های 
تاثیرگذار بر طلاق شیوه های همسریابی، مهارت های زندگی 
و آسیب هایی مانند اعتیاد است که باید دستگاه های فرهنگی 
با هدف پیشگیری و کاهش آمار طلاق بیش از پیش بر این 

مهم توجه نمایند.
استاندار خوزستان گفت: در هفته بهزیستی پروژه های احداثی و 
تعمیری بهزیستی در ۱۰ شهرستان سیل زده افتتاح خواهند شد 
و تجهیز مراکز مدیریت بحران، خانه امن و پایگاه های خدمات 

اجتماعی مدنظر باشد تا منشا اثر باشیم.
وی تصریح کرد: لازم است که آموزش پیش از ازدواج در مراکز 
بهداشت به شکل غیرحضوری برگزار و نتایج این آموزش ها نیز 
رصد شود. غلامرضا شریعتی اذعان کرد: سطح آموزش باید 
متناسب با شرایط اجتماعی فرهنگی بین اقشار مختلف باشد 
تا اثربخشی لازم را داشته باشیم. وی گفت: پروژه اجتماعی 
امام محله، سازمان تبلیغات اسلامی پروژه خوبی است که باید 
مراقبت شود به ضد خود تبدیل نشود و از آسیب های جانبی آن 
پیشگیری شود همچنین تحکیم ارتباط ملت و حاکمیت را در پی 

داشته باشد و از گسست های اجتماعی جلوگیری نماید.

فرماندار دشت آزادگان :
براي بازگشایی مرز چذابه 

منتظر تأیید نهایی عراقی ها هستیم
فرماندار دشت آزادگان گفت: پیشنهاد بازگشایی مرز چذابه در 
دو روز از هفته به دولت عراق داده شد. حمید سیلاوی فرماندار 
دشت آزادگان اظهار کرد: تمام تلاش ها جهت بازگشایی مجدد 
مرز چذابه برای از سرگیری صادرات درحال انجام، چراکه بخشی 

از اقتصاد منطقه بر پایه صادرات است.
وی افزود: رایزنی های زیادی با مسئولین کشور عراق انجام شده 
که مسئولین محلی آن نیز با بازگشایی مرز چذابه موافق و درحال 

تلاش برای متقاعد کردن دولت مرکزی عراق هستیم.
فرماندار دشت آزادگان گفت: با درنظر گرفتن دستورالعمل های 
بهداشتی پیشنهاد باز شدن مرز در دو روز هفته داده شده که 

منتظر تأیید نهایی آن از سوی دولت مرکزی عراق هستیم.

معاون وزير بهداشت :
ICU 4٠ پرستار ویژه

 به خوزستان اعزام شدند
 ICU معاون پرستاری وزارت بهداشت از اعزام 4۰ پرستار ویژه
در پی افزایش شیوع کرونا در خوزستان، به این استان خبر داد 
اهواز و  به دانشگاه های علوم پزشکی  این پرستاران  و گفت 
دزفول و دانشکده های علوم پزشکی آبادان جهت ارائه خدمات 

تخصصی سلامت اعزام شده اند.
مریم حضرتی با اعلام این خبر اظهار کرد: بنا بر اعلام نیاز 
دانشگاه علوم پزشکی، اهواز و دزفول و دانشکدههای علوم 
پزشکی آبادان به پرستاران ICU کار، کمیته پایش وضعیت 
نیروی انسانی پرستاری موضوع را در دست بررسی قرار داد و 
با هماهنگی با دانشگاه های بوشهر، خراسان رضوی، تهران، 
اردبیل، شهید بهشتی، یزد و دانشکده نیشابور، 4۰ نفر از پرستاران 
ویژه ICU برای مدت حداقل ۱5 روز به اهواز، آبادان و دزفول 
اعزام شدند که این زمان متناسب با شرایط بیماری قابل تمدید 
خواهد بود.حضرتی از پایش و رصد روزانه وضعیت پرستاری در 
دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی خبر داد و گفت: اگرچه 
کمبود نیروی پرستاری در کشور وجود دارد. اما پرستاران با ایثار و 
تلاش شبانه روزی بیش از توان خود به بیماران و نظام سلامت 
ارائه خدمت می کنند و علاوه بر آن دانشگاه ها و دانشکده های 
علوم پزشکی در شرایط بحران و نیاز به کمک رسانی علیرغم 
نیاز خود به نیروهای تخصصی در اعزام نیرو همکاری می کنند 
که جا دارد از تلاش های مدیران پرستاری و روسای دانشگاه 
و دانشکده های مبدا و مقصد پرستاران اعزامی صمیمانه تشکر 
کنم. وی علت شیوع گسترده کرونا در این استان را بر اساس 
گزارشات، رعایت نکردن فاصله  گذاری اجتماعی، حضور مردم 
در مراسم  عزاداری و عروسی و تجمعات دیگر دانست و عنوان 
کرد: امیدواریم مردم در استان های قرمز و در وضعیت هشدار، 
نکات بهداشتی و فاصله گذاری  ها و محدودیت  ها را رعایت کنند 

تا شاهد کاهش موارد ابتلای جدید به این بیماری باشیم.

رشد بازار سرمايه ادامه دارد ؛
شاخص بورس به ارتفاع
 ۱.۳ میلیون واحد رسید

شاخص بورس در جریان معاملات بازار سرمایه با ثبت رشد 
۳۰هزار واحدی، در ارتفاع یک میلیون و ۳۰۰هزار واحد قرار 
گرفت. در جریان دادوستدهای بازار سرمایه بیش از ۱2میلیارد 
و  ۱4هزار  بر  بالغ  به ارزشی  حق تقدم  و  سهم  5۱5میلیون  و 
567میلیارد تومان در بیش از یک میلیون و 674هزار نوبت 
مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص بورس با رشد ۳۰هزار و 
2۰۱واحدی در ارتفاع یک میلیون و ۳۰۰هزار و 828واحد قرار 
گرفت. بیشترین اثر مثبت بر دماسنج بازار سهام در روز جاری 
به نام نمادهای معاملاتی شرکت های فولاد مبارکه اصفهان، 
صنایع پتروشیمی خلیج فارس و ملی صنایع مس ایران شد و در 
مقابل شرکت های بانک ملت، توسعه صنایع بهشهر و پتروشیمی 

پردیس با افت خود مانع افزایش بیشتر نماگر بازار سهام شدند.
پشت سر  را  مثبتی  روز  هم  سرمایه  بازار  اصلی  شاخص های 
ارزشی(  ــ  )وزنی  قیمت  شاخص  که  به طوری  گذاشتند؛ 
)هموزن(  قیمت  ۱97۱واحد،  )هموزن(  کل  8۰۰7واحد، 
۱۳۰۱واحد، آزاد شناور ۳47۰6واحد و شاخص های  بازار اول و 

دوم نیز به ترتیب 2۱۳55و 64۱55واحد رشد کردند.
بر اساس این گزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم با معامله 
به ارزش 66۳4میلیارد تومان در  ۳میلیارد و ۱84میلیون ورقه 
875هزار نوبت، شاخص فرابورس )آیفکس( 284واحد رشد کرد 

و در ارتفاع ۱4هزار و 646واحد قرار گرفت.

در این بازار هم بیشترین اثر مثبت بر شاخص فرابورس به نام 
نمادهای معاملاتی پتروشیمی زاگرس، هلدینگ صنایع معدنی 

نماينده مردم اهواز در مجلس :
اقتصاد خوزستان 

به بیماری های متعددی مبتلا است
مجلس  در  خوزستان  مردم  نمایندگان  مجمع  رئیس 
شورای اسلامی گفت: اقتصاد استان به دلایل مختلفی به 
و  دولت  با کمک  باید  که  دچار شده  متعددی  بیماری های 

بخش خصوصی نسبت به درمان آن اقدام کرد.
گفت وگوی  شورای  نشست  حاشیه  در  حسینی  کریم  سید 
اهواز  بازرگانی  اتاق  در  استان  خصوصی  بخش  و  دولت 
بیمه مشکلات  بانکی، مالیات و  اظهارداشت: در حوزه های 
زیادی وجود دارد که باید از طریق بکارگیری افراد کارشناس 
برطرف  در  مجلس  و  دولت  همراهی  با  و  حوزه ها  این  در 

کردن این مشکلات گام برداشت.
وی ادامه داد: در دستگاه های مختلف اجرایی و دانشگاه ها 
افراد و چهره های برجسته ای هستند که می توان از آنها به 
عنوان متخصصان حوزه اقتصاد و کسب و کار استفاده کرد 

تا مشکلات موجود مورد بررسی قرار بگیرند.
نماینده مردم اهواز، کارون، باوی و حمیدیه افزود: مدیران 
استانی باید به شکل فعالی در برطرف کردن موانع پیش روی 
فعالان اقتصادی تلاش کنند تا ارتباط بین دولت و بخش 

خصوصی تداوم بیشتری پیدا کند.
تسهیل  ستاد  تصمیمهای  شدن  کاربردی تر  بر  حسینی 
این  در  گفت:  و  تاکیدکرد  تولید  جهش  راستای  در  استان 
مسیر دستگاه قضایی و همچنین نمایندگان مردم در مجلس 
شورای اسلامی با قدرت و قوت بیشتری برای تحقق جهش 

تولید در استان همکاری و تعامل خواهند داشت.
رئیس مجمع نمایندگان مردم خوزستان در مجلس شورای 
کشور  اقتصاد  ناجی  عنوان  به  بخش خصوصی  از  اسلامی 
دارد می تواند  آمادگی که  با  یاد کرد و گفت: قطعا مجلس 
بانکی،  حوزه های  در  موجود  مشکلات  از  مهمی  بخش 
بهتر  فعالیت  برای  زمینه  تا  کند  برطرف  را  بیمه  و  مالیاتی 
یادآورشد:  شود.وی  فراهم  کشور  در  خصوصی  بخش 
با  ارتباط  تقویت  برای  مجلس  در  استان  مردم  نمایندگان 
خواهند  آغاز  را  خود  ماهیانه  نشست های  خصوصی  بخش 
کرد و از مدیران دستگاه های اجرایی نیز خواسته می شود در 

این نشست ها حضور تاثیرگذاری داشته باشند.

علی برکت ا… ؛
دلار ترمز برید!

در جریان معاملات بازار ارز، نرخ خرید و فروش دلار و یورو 
همچنان صعودی است.صرافی های بانکی هر دلار امریکا را 
معادل ۱8 هزار و 5۰۰ تومان می خرند و به نرخ ۱8 هزار 
در  فروش دلار  و  نرخ خرید  تومان می فروشند که  و 8۰۰ 
مقایسه با معاملات بازار ارز، به ترتیب ۱۰۰ و 2۰۰ تومان 
افزایش نرخ داشته اند.همچنین، صرافی ها هر یورو را به نرخ 
2۰ هزار و 6۰۰ تومان می خرند و معادل 2۰ هزار و 9۰۰ 
تومان می فروشند که نرخ خرید و فروش یورو نسبت به روز 

گذشته به ترتیب 2۰۰ و ۳۰۰ تومان افزایش نرخ داشته اند.
علاوه براین، بانک ها نیز هر دلار امریکا را معادل ۱8 هزار 
تومان و هر یورو را نیز به نرخ 2۰ هزار تومان می خرند که 

در مقایسه با روز گذشته تغییر قیمتی نداشته است.

مدير کل هواشناسی خوزستان :
هوا بازهم گرمتر مي شود

هفته  سه شنبه  روز  گفت:  خوزستان  هواشناسی  کل  مدیر 
نقاط  بیشتر  برای  دما  درجه ای   6 تا  چهار  افزایش  جاری 
پیش بینی  هفته  آخر  تا  گرم  هوای  ماندگاری  و  خوزستان 
محمد  خوزستان  هواشناسی  کل  اداره  گزارش  به  می شود. 
سبزه زاری بیان کرد: در شبانه روز گذشته امیدیه با 45 و 
ایذه با ۱9.7 درجه سا نتیگراد به ترتیب بیشترین و کمترین 
درجه دما را در خوزستان داشتند.حداکثر دمای اهواز در این 
مدت 4۳.2 و حداقل  28.9 درجه سانتیگراد گزارش شده 
است.سبزه زاری ادامه داد: تا اواسط هفته وزش باد به ویژه 
در مناطق غربی، جنوبی ، ساحلی و مرکز خوزستان، متوسط 
تا شدید پیش بینی می شود. خلیج فارس در این مدت مواج 
دوشنبه  روز  در  باد  شدت  دلیل  به  همچنین  و  بود  خواهد 
برخاستن گرد و غبار موقت در مناطق غربی و جنوبی غربی 

خوزستان دور از انتظار نیست.

خودروی ساخت تايوان در راه ايران ؛
پای لوکسژن به خیابان های 

تهران باز می شود
بازار خودرو ایران و شاید بسیاری از کشورهای جهان هنوز 
خودرویی ساخت تایوان را به خود ندیده است. اما لوکسژن 
شود.  باز  کشور  خیابان های  به  پایش  زودی  به  احتمالا 
خودرویی که به مانند بسیاری از پسر عموهای چینی خود، 

زرق و برق زیادی دارد و البته از نظر فنی ناشناخته است.
لوکسژن  خودرو  حضور  بحث  که  نیست  بار  نخستین  این 
برند  که  بود  پیش  سال  دو  می شود.  مطرح  ایران  بازار  در 
لوکسژن با سر و صدای زیاد، تبلیغات گسترده ای را در سطح 
تهران آغاز کرد. با این حال بازگشت تحریم های خودرویی 
مانع از حضور و پا گرفتن این خودرو تایوانی شد. شرکت 
خودروسازی لوکسژن یک خودروساز نوپا است که در سال 
ون  که  را  خود  محصول  نخستین  و  شده  تاسیس   2۰۰9
هفت نفره M7 بود در اواخر همان سال به بازار عرضه کرد.

جدی  بار  این  ایران  بازار  در  لوکسژن  عرضه  موضوع  اما 
خودرو  عنوان  به  لوکسژن  خودرو  است  قرار  و  است  تر 
جایگزین به جای محصولات یکی از شرکت های خودرویی 
شده  گرفته  نظر  در  مدل  شود.  داده  تحویل  مشتریان  به 
در  آپشن  به  بسته  خودرو  این  قیمت  است.   U6 لوکسژن

حدود 7۰۰ تا 8۰۰ میلیون خواهد بود.
لوکسژن U6 یک خودرو کراس اوور کامپکت است که از 
سال 2۰۱۳ روی خط تولید رفته است. این کراس اوور 5 در 
دارای یک موتور ۱8۰۰ سی سی بنزینی است که با استفاده 
از توربوشارژر ۱99 اسب بخار قدرت تولید می کند. لوکسژن 

U6 با موتور 2۰۰۰ سی سی نیز تولید شده است.
برای این خودرو تنها یک مدل گیربکس 6 سرعته اتوماتیک 
به  دنده  تعویض  قابلیت  البته  که  است  شده  گرفته  درنظر 

صورت دستی را نیز دارد.

عزم  گفت:  خوزستان  دادگستری  کل  رئیس 
در  متخلفان  با  برخورد  قضایی  دستگاه  جزم 
لباس و سابقه ای است و  با هر  و  هر جایگاه 
فرد  شامل  اغماضی  گونه  هیچ  مسیر  این  در 

خاصی نمی شود.
با  دیدار  در  مرادی  صادق  الاسلام  حجت 
گرامیداشت  استان ضمن  در  فقیه  ولی  نماینده 
اظهار  تیر،  هفتم  شهدای  و  قضائیه  قوه  هفته 
کرد: عمده مطالبات از دستگاه قضایی در زمیه 
که  است  مردم  با  ارتباط  و  عامه  حقوق  احقاق 
دادگستری استان در هر دو بخش اقدامات قابل 

توجهی داشته است.
اظهار  خوزستان  استان  در  قضایی  عالی  مقام 
کرد: متاسفانه برخی از دستگاه های مسئول در 
موضوعات مربوط به حیطه کاری خود ورود نمی 
کنند در حالی که آن ها متولی امر هستند. البته 
استان و سایر  انقلاب مرکز  و  دادستان عمومی 
از باب  دادستان های حوزه های قضایی استان 
حقوق عامه و مدعی العموم بودن به این مباحث 
نهایی شدن موضاعات  از  بعد  ورود کرده اند که 

رسانه ای می شود.
برخی  در  نفوذ  با  افراد  برخی  گفت:  مرادی 
دستگاه ها، قرادادهایی را منعقد و کار را نصف 
و نیمه رها می کنند که این امر موجب اتلاف 

این  در  و  شود  می  دولت  بودجه  و  المال  بیت 
آیین  قانون   477 ماده  باب  از  نیز  خصوص 
شده  ورود  پرونده  تعدادی  به  مدنی  دادرسی 
است و گزارش نتایج آن به رئیس محترم قوقه 

قضائیه نیز رسیده است.
وی با اشاره به گزارش عملکرد کمیسیون های 
کمیسیون  استان،  دادگستری  در  فعال  متعدد 
مبارزه با مفاسد اقتصادی و ستاد اقتصاد مقاومتی 
این  در  متعددی  به مشکلات  طی سال گذشته 

زمینه رسیدگی کرده اند.
رئیس کل دادگستری خوزستان با بیان این که 

طی یک سال گذشته حدود یک میلیون پرونده 
به محاکم دادگستری خوزستان و شوراهای حل 
حل  شوراهای  گفت:  شد،  وارد  استان  اختلاف 
صلح  زمینه  در  توجهی  قابل  عملکرد  اختلاف 
توان  می  جمله  آن  از  که  اند  داشته  سازش  و 
نفس  قصاص  پرونده  فقره   46 در  مصالحه  به 
خصوص  این  در  شورا  این  دوم  رتبه  کسب  و 
نزاع  پرونده   6۰ از  بیش  همچنین  کرد.  اشاره 
شوراها  این  اعضای  کمک  به  نیز  جمعی  دسته 
به سازش ختم شد که از بسیاری درگیری های 

دیگر پیشگیری شد.

یک  نیز طی  ها  زندان  کل  اداره  افزود:  مرادی 
داده  صورت  را  مؤثری  اقدامات  گذشته  سال 
است که یکی از آن ها اعطای مرخصی به چهار 
هزار نفر از زندانیان واجد شرایط در زمان انتشار 

ویروس کرونا بود.
از  بیش  گفت:  پایان  در  مرادی  الاسلام  حجت 
از  خروج  لیست  در  استان  قضات  از  نفر  یکصد 
موضوع،  این  جبران  برای  که  دارند  قرار  استان 
قضات  جذب  قضائیه،  قوه  از  مجوز  دریافت  با 
اکنون  و هم  دادیم  قرار  کار  در دستور  را  بومی 
گزینش  از  پس  استان  در  قضاوت  متقاضیان 
اولیه در سه دوره کارآموزی در مراحل مختلف 

آموزش، اختبار و جذب هستند.
نماینده ولی فقیه در استان خوزستان نیز در این 
شهید  خاطره  و  یاد  گرامیداشت  ضمن  نشست 
آیت ا... دکتر بهشتی و دیگر شهدای هفتم  تیر، 
اظهار کرد: اگر کسی عالم آخرت را وطن اصلی 
خود بداند، تلاش می کند تا بهشت خود را پیش 
در  خود  برای  را  بهتر  جایگاه  و  بسازد  مرگ  از 

آخرت رقم بزند.
گفت:  فرد،  موسوی  عبدالنبی  الاسلام  حجت 
خدای  و  باشد  گر  مطالبه  باید  قضایی  دستگاه 
به  نباشد که به جای رسیدگی  این گونه  نکرده 

مطالبات با مطالبه گر برخورد شود.

شاپور  جندی  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاونت  سرپرست 
اهواز با اشاره به وضعیت شیوع ویروس کرونا در خوزستان گفت: در 
بهترین حالت در وضعیت کنونی، شاید تنها 2۰ درصد مردم خوزستان 

علیه این ویروس، آنتی بادی داشته باشند.
دکتر سیدمحمد علوی اظهار کرد: حدود چهار ماه است که درگیر 
ابتدای شیوع کروناویروس تمام فعالیت های مان  کرونا هستیم. در 
روتین مان  فعالیت های  از  و  گرفت  قرار  بیماری  این  تحت الشعاع 
انجام  تا ضمن  آمدیم  خودمان  به  سریع  اما  شدیم  غافل  مقداری 
اهم فعالیت ها در زمینه کنترل کرونا، از سایر فعالیت ها غافل نشویم.

وی با بیان اینکه کرونا دو مرحله را پشت  سر گذاشته است، افزود: 
بیماری نوپدید، نوظهور یا جدید به بیماری ای گفته می شود که قبل 
از اینکه رخ دهد، در منطقه یا در مقیاس جهانی رخ نداده است. برخی 
بیماری ها نیز قبلا بوده اند اما از بین رفته یا کنترل شدند اما دوباره 
بروز پیدا کرده اند که به این نوع بیماری نیز بیماری های بازپدید گفته 
می شود. بنابراین کرونا جزو بیماری های نوپدید است و از زمانی که 
بیماری نوپدیدی رخ می دهد، کشورهای مختلف بر اساس تجارب 

خود اقدام می کنند.
علوی گفت: زمانی که این بیماری بروز پیدا کرد و تمام کشورهای 
اعلام  به  مجبور  را  جهانی  بهداشت  سازمان  گرفت،  فرا  را  دنیا 
فوریت های جهانی کرد تا تمام کشورهای عضو موظف شوند به این 

بیماری بپردازند حتی اگر این بیماری در کشورشان رخ نداده باشد.
شاپور  جندی  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاونت  سرپرست 
اهواز ادامه داد: در علم پزشکی می گوییم هر آن چیزی که در حوزه 

بهداشت و پزشکی گفته می شود، مبتنی بر منابع علمی و شواهد 
است و بر اساس اسناد و رفرنس ها صحبت می کنیم. زمانی که این 
بیماری بروز پیدا کرد، ابتدا نام آن را سارس-2،  سپس کرونا و بعد 

کووید-۱9 گذاشتند.
علوی با اشاره به تاثیر حضور در تجمعات در شیوع کروناویروس 
و  بازارها  در  مردم  حضور  شاهد  فطر  عید  آستانه  در  کرد:  اظهار 
همچنین دید و بازدیدها بودیم. در مدت اخیر با ردیابی موارد مثبت 
عید  عزا،  عروسی،  در  اثر حضور  در  افراد  اغلب  که  شدیم  متوجه 
و یا تجمعات به کرونا مبتلا شده اند در حالی که ما همه کارهای 
لازم از جمله نشست با بزرگان طوایف را انجام دادیم تا از این کار 
جلوگیری شود اما با توجه به خستگی مردم و کهنه شدن بیماری، 
حساسیت زدایی شده بود. وی افزود: قرار نیست با شیوع کروناویروس 
زندگی متوقف شود اما کسانی که به کرونا مبتلا می شوند و حال 

عمومی خوبی دارند به قرنطینه خانگی توصیه می شوند.
علوی بیان کرد: باید برای افرادی که توانایی مالی ندارند یا کارگر 
تامین شود  و شرافت  کرامت  با حفظ  معیشتی  بسته های  هستند، 
زیرا اگر معیشت آن ها تامین نشود هرگز در خانه نمی مانند. ما نیز 
نمی توانیم فرد مسلحی را جلوی درب منزل هر مبتلا قرار دهیم تا از 

خروج وی از منزل جلوگیری کنیم.
سرپرست معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز 
گفت: در جلسه روز گذشته ستاد استانی مدیریت کرونا در خوزستان، 
استفاده از ماسک در هر مکانی چه اداره و چه دیگر اماکن اجباری 
اعلام شد. افراد تنها در صورت داشتن ماسک اجازه ورود به پاساژ 

یا دیگر اماکن را دارند.
وی افزود: در برخی موارد فردی برای کار ضروری به مکانی مراجعه 
کرده اما فراموش کرده که ماسک همراه خود داشته باشد یا توان 
پرداخت هزینه ماسک را ندارد بنابراین باید ارگان ها و ادارات، ماسک 

در اختیار این افراد قرار دهند.
علوی گفت: نظارت بر اجرای مصوبه اجباری شدن ماسک بر عهده 
فرمانداری ها است و اگر اداره ای این مصوبه را اجرایی نکرد، مدیرکل 

آن اداره توبیخ می شود.
وی با تاکید بر لزوم اجرایی شدن تصمیمات ستاد مدیریت کرونا 
اضافه کرد: زمانی که قرار شد از ۳۱ فروردین ماه بازگشایی ها انجام 
شود، مقرر بود بازگشایی ها به صورت هوشمند باشد. آنچه روی کاغذ 
بود، بسیار خوب بود اما حتی یک مورد هم از این دستورالعمل ها 
این است که  اجرا نشد. مشکل ما دستورالعمل نیست، مشکل ما 
دستورالعمل ها اجرایی نمی شوند. اگر دستورالعمل ها اجرایی شوند، 

کرونا اخلالی در زندگی ما نخواهد داشت.
شاپور  جندی  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاونت  سرپرست 
اهواز گفت: بنابراین بسیاری از مردم خوزستان ریه ناسالمی دارند 
برخورد  میکروبی  و  ویروسی  عوامل  با  افراد  این  ریه  که  زمانی  و 
نشان دهد. علوی  واکنش  ریه سالم  مانند یک  نمی تواند  می کند، 
تنها 2۰  شاید  کنونی،  در وضعیت  حالت  بهترین  در  اکنون  گفت: 
درصد مردم خوزستان علیه این ویروس، آنتی بادی داشته باشند اما 
در قم 8۰ درصد مردم آنتی بادی علیه کرونا دارند بنابراین اگر ایمنی 
بیش از 6۰ درصد باشد، مردم دیگر به این ویروس مبتلا نمی شوند.

یکی از نمایندگان مردم اهواز، باوی، کارون و حمیدیه در مجلس 
که  ببریم  باید  به سمتی  را  جامعه  اسلامی گفت: فضای  شورای 

همه نسبت به بیماری کرونا احساس خطر کنند.
سیدکریم حسینی در نشست ستاد استانی مدیریت بیماری ناشی 
از ویروس کرونا در اداره کل مدیریت بحران استان خوزستان بیان 
کرد: اگر با همین روش برای مقابله با بیماری کرونا پیش برویم 
آخرین استان در کشور برای مقابله با آن خواهیم بود لذا ضرورت 
دارد برای خروج از این وضعیت از همکاری قوه قضاییه و نیروی 

انتظامی استفاده کنیم.
در  قهریه  قوه  از  که  دارد  فعلی ضرورت  برهه  در  داد:  ادامه  وی 
جلوگیری از برپایی تجمع ها، آیین های ترحیم و عروسی استفاده 
و قاطعانه جلوی آن ها ایستاد؛ همه ما از نماینده گرفته تا مردم و 

مسئولان در برابر این پدیده موظف و مسئول هستیم.

این نماینده مجلس شورای اسلامی افزود: پس از گذشت چهار ماه 
از شیوع کرونا با 2 آفت روبه رو هستیم نخست اینکه فرسایشی 
رگه های  و  شده  فرسایش  دچار  درمانی  کادر  و  می کنیم  عمل 
خستگی را در آنها دیده می شود و آفت دوم عادت کردن به اوضاع 

و تطابق با آن است و گویی تسلیم امر بیماری کرونا شده ایم.
متناسب  باید  شود  گرفته  تصمیمی  است  بنا  اگر  کرد:  بیان  وی 
اکنون فضای  اتخاذ شود؛ هم  آن هستیم  در  فعلی که  با شرایط 
عمومی کشور فضای ضدکرونایی نیست، 2 تا سه ماه قبل همه 
در  مختلف  برنامه های  و  سیما  و  صدا  روحانیت،  علما،  از  اقشار 
حال هشدار به مردم بودند که وضعیت بدی است و رعایت کنید 
اما اکنون مثل قبل نیست چرا که همه کشور در مسیر سرازیری 
قرار گرفت و فقط خوزستان و چند استان دیگر روند افزایشی پیدا 

کرده است.

حسینی ادامه داد: این که آمار اعلام نمی شود موجب نگرانی مردم 
است؛ این که هر روز در نزدیکی ما کسی فوت می کند حس ترس 

و نگرانی با خود به همراه دارد.
رییس مجمع نمایندگان خوزستان گفت: شیوه برخورد ما با کرونا 
باعث شده تا به بیمارهای دیگر کمتر توجه شود. خوزستان دومین 
به  قلبی  بیماران  است؛  قلبی  بیماران  میر  و  مرگ  نظر  از  استان 
خاطر ترس و دلهره از ابتلا به کرونا به بیمارستان مراجعه نمی کنند 
بسیاری از بیماران جراحی نوبت های خود را لغو کرده و همه این 

عوامل موجب شده تا آمار مرک و میر ما بیشتر شود.
شورای  مجلس  در  حمیدیه  و  کارون  باوی،  اهواز،  مردم  نماینده 
اسلامی توضیح داد: وضعیت کرونا همه وقت مدیریتی ما را گرفته 
باید یک راه و  است و ما ممکن است از جای دیگر ضرر کنیم؛ 
مسیر را انتخاب کنیم اگر قرار است تعطیلی نباشد راه حل چیست؟

رودخانه زلال دز این روزها حال خوشی ندارد و فاضلاب از چندین 
نقطه از جمله قسمت غرب رودخانه و پارک ولی عصر به آن سرازیر 
می شود؛ اتفاقی که دل هر دوستدار طبیعت و محیط زیستی را به درد 
می آورد.مشاهده سرریز فاضلاب تیپ 292 زرهی، زیباشهر، چم گلک 
و چندین نقطه دیگر به رودخانه پرتلاطم دز که مانند نگینی بر تارک 

طبیعت زیبای دزفول و منطقه می درخشد جای بسی تاسف دارد.
ناهماهنگی نهادهای مربوطه و بی توجهی متولیان امر باعث شده عمر 

این گنجینه گرانبها روز به روز کوتاه تر و مشکلاتش بیشتر شود.
در تازه ترین مورد، کلیپی از سرازیر شدن فاضلاب خام شهری از محل 
پارک ولی عصر واقع در غرب رودخانه دز دست به دست می چرخد 

و رودخانه را چون طفلی معصوم مورد آماج آلودگی ها قرار می دهد.
با مشاهده وضعیت موجود سوالات فراوانی در ذهن شهروندان تداعی 

می شود که چرا مسئولان از چنین فاجعه ای غافلند.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان دزفول در این باره گفت: 
فاضلاب خام شهری بخشی از مهرشهر از قسمت غرب رودخانه دز 
واقع در پارک ولی عصر به رودخانه دز می ریزد که با ایجاد آلودگی 

تهدیدی برای بهداشت عمومی به حساب می آید.
مصطفی استاد چینی گر افزود: ورود فاضلاب و پساب بدون تصفیه به 
درون آب های جاری ممنوع است و مسئولان مربوطه باید برای رفع 

این مشکل تلاش کنند.
وی ادامه داد: اداره حفاظت محیط زیست دزفول بابت خرابی و عمل 
نکردن تصفیه خانه فاضلاب و ورود برخی فاضلاب ها به رودخانه دز از 

طریق دستگاه قضایی طرح شکایت کرده که در دست بررسی است.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست دزفول اظهارداشت: ورود فاضلاب 

خام شهری به رودخانه آلودگی هایی به همراه دارد که در پایش های 
انجام شده و مشاهده برطرف نشدن مشکل تصفیه خانه، شکایتی در 
این خصوص تنظیم شد.نکته جالب توجه اینکه در اغلب نقاط فاضلاب 
یا پساب از طریق جوی ها و کانال های جمع آوری آب های سطحی 
وارد رودخانه می شود که با این وجود چند سوال به ذهن خطور می کند 
که چرا از کانال های جمع آوری آب های سطحی باید فاضلاب خارج 
 و به رودخانه سرازیر شود مگر کانال های جمع آوری آب های سطحی 

از فاضلاب جدا نیستند؟
برای پاسخ به این سوال به سراغ اداره امور آب و فاضلاب و شهرداری 
دزفول به عنوان متولیان جمع آوری و ساماندهی آب های سطحی و 

فاضلاب رفتیم که البته پاسخ های متفاوتی به این سوال دادند. 
مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان دزفول در این باره گفت: اتصال 
توسط  فاضلاب  آوری  جمع  شبکه  به  روباز  جوی های  غیرمجاز 
شهرداری باعث انتقال زباله ها با ابعاد کم و زیاد و در مواردی موجب 
انسداد مسیر می شود.جمال الدین برفر با بیان اینکه جوی های تعبیه 
شده توسط شهرداری مشکل ساز شده اند، افزود: بخشی از فاضلاب 
ورودی به رودخانه دز مربوط به آزادگان و مهرشهر حوالی فرمانداری 

و غرب رودخانه دز است. 
وی راهکار رفع این مشکل را خودداری شهرداری از تعرض خودسرانه 
بیان کرد: جمع آوری  به شبکه های جمع آوری فاضلاب عنوان و 

آب های سطحی باید براساس مطالعات استاندارد انجام شود.
از  موضوع  این  گفت:  دزفول  شهرستان  فاضلاب  و  آب  امور  مدیر 
سال های گذشته تاکنون پیگیری و به شهرداری اعتراض شده ولی 

پیگیری ها نتیجه ای نداشته است.

گفت:  نیز  دزفول  فاضلاب  خانه  تصفیه  خرابی  درخصوص  وی 
این  در  مشکلی  و  شده  برطرف  فاضلاب  خانه  تصفیه  مشکل 

خصوص وجود ندارد.
موضوع  و  داد  رابطه  این  در  متفاوتی  پاسخ  اما  دزفول  شهرداری 
پیچیده تر شد؛ در پاسخ آبفا عنوان شد شهرداری کانال های جمع آوری 
آب های سطحی را به شبکه فاضلاب متصل می کند ولی شهرداری 
از ورود غیرقانونی فاضلاب شهری به کانال های جمع آوری آب های 

سطحی گلایه دارد.
مسئول روابط عمومی شهرداری دزفول در این باره به خبرنگار ایرنا 
گفت: برابر ماده 2 اساسنامه شرکت آب و فاضلاب استان خوزستان 
ایجاد تاسیسات تقسیم و توزیع آب شهری و روستایی و تاسیسات 
مرتبط با جمع آوری، انتقال و تصفیه فاضلاب و همچنین بهره برداری 
از تاسیسات تامین، تصفیه، انتقال و توزیع آب شهری و روستایی و 
برعهده  انتقال و تصفیه فاضلاب  آوری،  به جمع  تاسیسات مربوط 

شرکت آب و فاضلاب است.
محسن زرشناس ادعای آبفا مبنی بر اتصال کانال های جمع آوری 
آب های سطحی را کذب خواند و اظهارداشت: بارها برای رفع مشکل 
و  شهر  سطحی  آب های  دفع  کانال های  به  منازل  فاضلاب  ورود 
درنهایت رودخانه دز به اداره آب و فاضلاب دزفول هشدار داده ایم ولی 

متاسفانه هیچ اقدامی صورت نگرفته است.
به  آب  که  هرجا  باید  دزفول  فاضلاب  و  آب  امور  اداره  افزود:  وی 
شهروندان می فروشد، پساب آن را نیز جمع آوری کند البته گاهی 
عنوان می شود که بابت جمع آوری فاضلاب پولی دریافت نمی کند که 

این موضوع از این اداره سلب مسئولیت نمی کند.

نماينده ولی فقیه در خوزستان :

دستگاه قضایی نباید با مطالبه گر برخورد کند

معاون دانشگاه علوم پزشکی اهواز :

نمی توانیم با زور اسلحه مردم را در خانه نگه داريم

رئیس مجمع نمايندگان خوزستان :

بايد از قوه قهريه استفاده کرد

به دلیل ورود فاضلاب ؛

رودخانه دز اين روزها حال خوشی ندارد


